



ASEAN PARLIAMENTARIANS FOR HUMAN RIGHTS

Kerajaan Asia Tenggara mesti segera mengambil langkah-langkah untuk pemulihan hijau dari COVID-19, kata laporan baru

Walaupun Asia Tenggara adalah salah satu wilayah paling berisiko di dunia dari kesan perubahan iklim, kerajaan di rantau ini gagal memanfaatkan peluang untuk membangun kembali lebih baik dari pandemik COVID-19 dengan memperkenalkan langkah-langkah pemulihan yang membantu mempromosikan peralihan kepada ekonomi hijau, seperti dinyatakan dalam satu laporan baru. Sebaliknya banyak yang menggunakan pakej pemulihan COVID-19 mereka untuk menggubal dasar yang menyumbang kepada pemanasan global dan mewujudkan halangan besar untuk peralihan ekonomi rendah karbon.

Laporan baru, berjudul "Membangun Kembali Lebih Baik: Peralihan Asia Tenggara ke ekonomi hijau setelah COVID-19", yang diterbitkan hari ini oleh Ahli Parlimen ASEAN untuk Hak Asasi Manusia (APHR), menilai langkah pemulihan pandemik yang diambil oleh Indonesia, Malaysia, Filipina, Singapura, Thailand, dan Timor-Leste antara Februari 2020 dan April 2021.

"Pandemik COVID-19, dan kemelesetan ekonomi yang menyusul, telah memfokuskan perhatian kepada ketidakadilan yang terdapat dalam model ekonomi kita sekarang ini, yang terlalu lama mengejar keuntungan daripada manusia dan alam sekitar, memperbesarkan ketaksamaan yang ada, dan tidak melakukan apa-apa untuk melindungi yang paling rentan," kata Charles Santiago, pengerusi APHR dan Ahli Parlimen Malaysia (MP). "Pemulihan ekonomi dari pandemik telah memberikan kesempatan sempurna untuk berubah ke arah ekonomi hijau dan lestari yang berfungsi untuk semua orang."

"Walaupun pihak kerajaan-kerajaan sangat jauh ketinggalan ketika menerapkan perubahan polisi yang sangat diperlukan, sebagai Ahli Parlimen kita harus memainkan peranan penting, dan harus melakukan segala yang kita mampu untuk mendesak para pemimpin di rantau kita untuk melabur dalam polisi untuk peralihan ke arah kehijauan," kata Santiago.

APHR mendapati bahawa kerajaan-kerajaan telah mengadopsi langkah-langkah polisi hijau yang terbatas sebagai sebahagian daripada rancangan pemulihan COVID-19 nasional mereka, dengan contoh termasuk subsidi dan pengurangan cukai untuk produk yang membahayakan alam sekitar, kenaikan cukai untuk produk berbahaya, serta pelaburan dalam infrastruktur transportasi dan tenaga mesra alam.

Walau bagaimanapun, langkah-langkah ini dilemahkan oleh banyak "dasar coklat" yang meningkatkan pelepasan gas rumah hijau (GRK). Sebagai contoh, bailout tanpa terma dan syarat hijau untuk perniagaan yang mengeluarkan gas rumah hijau yang tinggi seperti penerbangan, minyak dan gas, dan pembangunan tanah melebihi USD 50 bilion di Indonesia, Malaysia, Filipina dan Singapura.

Isu bagaimana menangani perubahan iklim sangat ketara pada ketika ini, menjelang Persidangan Perubahan Iklim Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu 2021 (COP26), yang akan diadakan di Glasgow, Scotland, pada akhir Oktober, kata APHR.



"Sangat mengejutkan bahawa sementara para saintis dunia terus memperingatkan kita bahawa kita kehabisan waktu, dan sementara penduduk dan ekonomi di rantau ini semakin merasakan kesan perubahan iklim, kerajaan-kerajaan kita terus menyokong industri yang mengeluarkan gas rumah hijau yang banyak masa lalu, bukannya melabur dalam industri tenaga mesra alam untuk masa depan," kata Mercy Barends, seorang Ahli Lembaga Pengarah APHR dan Ahli Parlimen Indonesia.

Di antara negara-negara perlu diberi fokus, Singapura memiliki langkah pemulihan paling banyak di seluruh sektor yang menyokong pemulihan hijau, sedangkan Indonesia dan Filipina memiliki langkah pemulihan paling banyak yang menentangnya, menurut APHR.

"Memulakan pemulihan hijau akan memberi manfaat besar bagi rantau kita. Bukan hanya akan membantu menghadkan pemanasan global, tetapi juga membantu kita pulih lebih cepat dari wabak itu, serta membangunkan ekonomi yang tertangguh," kata Pita Limjaroenrat, seorang ahli Parlimen Thailand dan anggota APHR.

"Penggubal undang-undang berada dalam kedudukan yang penting untuk memenuhi komitmen terhadap perubahan iklim, baik melalui peranan kita dalam mendorong perundangan progresif, mengawasi anggaran nasional, atau dalam amanat kita untuk menjadi suara rakyat kita, yang akan paling terpengaruh oleh perubahan iklim jika tiada tindakan diambil," katanya.